



昆虫分类学报



QK2137203

Entomotaxonomia

September 2021

Vol.43 No.3



ISSN 2095-8609

Sponsored by

Northwest A&F University

The Entomological Society of China



9 772095 860210

昆虫分类学报

第43卷 第3期

2021年9月

目次

中国蚱属一新种记述(直翅目:蚱科:蚱亚科).....	邓瑶,王梦琪,毛本勇(163)
新疆地区蚱类昆虫物种多样性及种类修订(直翅目:蚱科).....丁建华,汪萌,吴晓敏,查岭生(168)
中国盗胸夜蛾属一新种记述(鳞翅目:目夜蛾科).....	程瑞,韩辉林(178)
中国广东省异长足虻属一新种记述(双翅目:长足虻科).....刘若思,钟勇,梁琨,杨定(183)
四川平须舞虻属 <i>Platypalpus</i> 三新种(双翅目:舞虻科).....李美霖,高尚,林晨,杨定(189)
基于线粒体 COI 基因的大蚊属 <i>Tipula</i> 系统发育及长角大蚊亚属 <i>Tipula (Sivatipula)</i> 分类地位初步研究(双翅目:大蚊总科).....	门秋雷,孙梦激,吴娟,叶华林(196)
北京的脊虎天牛属分类研究(鞘翅目:天牛科).....	林美英,葛斯琴,肖能文(205)
平颜三节叶蜂属一新种暨中国种类检索表(膜翅目:三节叶蜂科).....吴若瑄,牛耕耘,魏美才(225)
中国刺背三节叶蜂属一新种暨分种检索表(膜翅目:三节叶蜂科).....刘萌萌,李泽建,魏美才(230)
中国海胆蚁属分类研究(膜翅目:蚁科).....	陈丹妮,陈志林(237)
稿约.....	(封三)

ENTOMOTAXONOMIA

Vol. 43 No. 3

Sept., 2021

CONTENTS

- One new species of *Tetrix* Latreille (Orthoptera: Tetrigidae: Tetriginae) from China. Yao DENG, Mengqi WANG, Benyong MAO 163
- Pygmy grasshoppers (Orthoptera: Tetrigidae) in Xinjiang, China: Species diversity and new synonyms. Jianhua DING, Meng WANG, Xiaomin WU, Lingsheng ZHA 168
- A new species of the genus *Coarica* Moore (Lepidoptera: Erebidae) from China. Rui CHENG, Huilin HAN 178
- A new species of *Diaphorus* (Diptera: Dolichopodidae) from Guangdong, China. Ruosi LIU, Yong ZHONG, Kun LIANG, Ding YANG 183
- Three new species of the genus *Platypalpus* (Diptera: Empididae) from Sichuan, China. Meilin LI, Shang GAO, Chen LIN, Ding YANG 189
- A preliminary phylogeny of *Tipula* and taxonomic placement of the subgenus *Tipula* (*Sivatipula*) (Diptera: Tipuloidea) based on mitochondrial COI gene. Qiulei MEN, Mengwei SUN, Juan WU, Hualin YE 196
- A study of the genus *Xylotrechus* Chevrolat (Coleoptera: Cerambycidae) from Beijing, China. Meiyong LIN, Siqin GE, Nengwen XIAO 205
- A new species of *Aprosthemis* Konow (Hymenoptera: Argidae) with a key to Chinese species. Ruoxuan WU, Gengyun NIU, Meicai WEI 225
- A new species of *Spinarge* Wei (Hymenoptera: Argidae) from China with a key to Chinese species. Mengmeng LIU, Zejian LI, Meicai WEI 230
- Taxonomic review of the ant genus *Echinopla* (Hymenoptera: Formicidae) in China. Danni CHEN, Zhilin CHEN 237
- Instructions for Contributors inside back cover

Serial parameters: CN61-1495/Q*1979*q*16*82*en*P*¥20.00*1000*10*2021-09

- 中国期刊方阵双效期刊
- 中国自然科学核心期刊
- 《中国学术期刊（光盘版）》、《中国期刊网》收录期刊
- 《中国科学引文数据库》源期刊
- 《中国学术期刊综合评价数据库》源期刊
- 美国Biological Abstracts（生物学文摘）收录
- 英国Zoological Record（动物学记录）收录
- CAB Abstracts（英联邦农业和自然资源数据库）收录
- 美国 Entomology Abstracts（昆虫学文摘）收录
- 中国国际影响力优秀学术期刊
- 第五届中国高校特色科技期刊



Entomotaxonomia (Quarterly)

Established in 1979

Vol.43 No.3 September 25, 2021

Supervised by Ministry of Education of the People's Republic of China

Sponsored by Northwest A&F University(3 Taicheng Road, Yangling, Shaanxi 712100, China) and The Entomological Society of China (Institute of Zoology, Chinese Academy of Sciences, Datun Road, Chaoyang, Beijing 100101, China)

Editor-in-Chief ZHANG Ya-lin

Edited & Published by Editorial Department of Entomotaxonomia

(College of Plant Protection, Northwest A&F University, P. O. Box 33, Yangling, Shaanxi 712100, China)

Tel/Fax: +86-29-87092524

E-mail: kunchongfl@nwsuaf.edu.cn

Printed by Shaanxi Sen'ao Printing Co., Ltd.

Distributed by Distributive Division of Entomotaxonomia

昆虫分类学报（季刊）

KUNCHONG FENLEI XUEBAO

1979年创刊

第43卷 第3期 2021年9月25日

主 管 中华人民共和国教育部
主 办 西北农林科技大学

(地址: 712100陕西省杨陵区邠城路3号)

中国昆虫学会

(地址: 100101北京市朝阳区大屯路
中国科学院动物研究所内)

主 编 张雅林

编辑出版 《昆虫分类学报》编辑部

(地址: 陕西省杨陵区西北农林科技大学
植物保护学院33号信箱)

邮编: 712100

电话、传真: 029-87092524

电子信箱: kunchongfl@nwsuaf.edu.cn

印刷装订 陕西森奥印务有限公司

发 行 《昆虫分类学报》发行部

ISSN 2095-8609
CN 61-1495/Q

Internationally distributed

Price: ¥20.00